
MESTO LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ 
Komisia mestského zastupiteľstva 

pre bezpečnosť a ochranu verejného poriadku 

Zápis zo zasadnutia č l enov komisie MsZ 

pre bezpečnosť a ochranu verejného poriadku, 

ktoré sa konalo dňa 19.5.2023 o 14.00 hod. v budove mestského úradu v zasadacej 

miestnosti Č. 723 

Prítomní: v zmysle prezenčnej listiny zo dňa 19.5.2023 ( 5 členovia , lajomník, 2 hostia) 

Program: 

1. Otvorenie rokovania 
2. Problematika ľudí bez domova v okoli oe Centrál (pozvany prevádzkovater De Centrál p. 

Stanislav Figula) 
3. Činnosť mestskej policie v mesiaci marec a apríl 2023 
4. Zmeny v činnost i mestskej pollcie 
5. Kontrolná činnosť mestskej policie v pešej zóne 
6. Efektívne využívanie mestského kamerového systému 
7. Rôzne 
8. Záver 

Ad. 1/ 
Stretnutie zahájil predseda komisie Michal Paška , privítal prítomných a otvoril 

zasadnutíe. Prečítal program rokovanía a opýtal sa všetkých či majú k programu nejaké 

pripomienky, prípadne či chcú program doplniť o nejaké body. Keďže tak nebolo dal 

odhlasovať program rokovania. 
Hlasovanie o schváleni programu rokovania : 

Ad . 2/ 

ZA: 5 PROTI : O zDRžAL SA: O 

Komisia bezpečnost i a ochrany verejného poriadku 
schválila program rokovania komisie bez pripomienok. 

Hosť, Stanislav Figula, konater spoločnosti Vincentis, spol. s r.o ., Majoránová 64 , 

Bratislava , prevádzkovater ac Centrál , Námestie mieru 1, Liptovsky Mikuláš uviedol že za 
ac v parku sa schádzajú bezdomovci a mládež, ktori tu pijú alkoholické nápoje, sú hluční , 

obsadzujú lavičky , spia na nich v dennej aj večernej dobe, vykonávajú potrebu , čím 
odrádzajú návštevnikov od návštevy ac Centrál. Navrhol park oplotiť , zaviesť v ňom 

prevádzkový pOriadok a vykonávať častejšie kontroly zo strany MsP. Uviedol tiež priklad 
z Popradu, kde mali podobný problém a bezdomovcov sa zbavili zo stredu mesta tým , že 

MsP ich častejšie kontrolovala, až sa bezdomovci presunuli na iné miesto. Ďalej uviedol , 
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že chodia aj na toalety, kde za sebou nechávajú špinu a neporiadok a kradnú veci 

z toaliet. 
JUDr. Marián Jančuška uviedol príklad z praxe, že keď chcú bezdomovcov vykázať 

z miesta, na ktorom obťažujú obyvatefov mesta svojim správaním, napr. že ležia a spia na 

lavičkách , bezdomovci sa posadia a už nepáchajú priestupok a uderovať im pokuty nemá 

pri bezdomovcoch zmysel, nakorko nikdy nezaplatia pokutu , lebo nemajú finančné 

prostriedky. Uviedol, že už aj v minulosti sa zaoberali týmto problémom a čiastočne boli 
úspešní vtedy, keď nasadili MOPS. Navrhol vykonávať častejšie kontroly v lokalite. 
Taktiež uviedol, že pitie na verejnosti už nie je priestupok, tak ako v minulosti. 

Stanislav Figula uviedol, že park za OC "okupuje" jedna partia bezdomovcov a je ich 
tam cca 6 osôb, ktori sú tam stále a potom sa tam občas zdržiavajú mladí rudia . 

Ing. Tomáš Medveď sa oPYtal , akým spôsobom riešia zdržiavanie sa bezdomovcov 
v parkoch v Poprade, taktiež sa oPYtal , či majú v parku umiestnené kamery. 

Stanislav Figula odpovedal , že MsP bezdomovcov kontrolovala vo veľmi krátkych 
časových úsekoch. Pre nich je najväčši trest je, keď nemôžu piť, resp. keď spia cez deň 
na lavičkách , keď nemôžu spať. MsP v Poprade má k dispozícii výstup z kamier, ktoré 

monitorujú miesta, kde sa schádzajú bezdomovci. 
Ing. Peter Jurčo uviedol , že pokiar sa pamätá, v parku boli vždy bezdomovci aj cez 

deň , aj večer. V parku sa nerobia akcie, je málo využívaný, preto sa tam sťahujú 

bezdomovci . 
Ing. Marián Ač, PhO. uviedol, že stále hovoríme o reštrikciách a právne normy sú slabé 

na vyriešenie takejto situácie. Uviedol , či by nebolo lepšie urobiť projekt pre 
bezdomovcov, ktorý by riešil to, kde by sa mohli bezdomovci schádzať tak, aby neboli na 
očiach verejnosti a mohli by tam byť po celý čas. 

Rudolf Urbanovič , M. A. uviedol, že stále tam bol park a stále tam boli bezdomovci. 
Ten park mesto LM časom skrášlilo, zveradilo a investovalo do parku svoje financie. 

Mesto musí vynaložiť personálne úsilie na zachovanie poriadku, ako aj finančné náklady
(VPS-čistenie , údržba .. . ). Ak by tam bol park oplotený a bol by realizovaný na park 
prevádzkový poriadok, bezdomovci by to mali sťažené a predpokladá , že by sa presunuli 
inde. 

Michal Paška navrhol mať v parku zvýšený výkon MsP, priamo veliť policajtov do 
parku k OC Centrál a chrániť tak majetok mesta. Taktiež navrhol vypracovať návrh 
opatrení MsP k zamedzeniu zdržiavania sa bezdomovcov v parku za OC Centrál. 
Členm i komisie neboli k téme vznesené žiadne otázky a zobrali správu na vedomie. 
Hlasovanie k bodu Č. 2: Hlasovanie k vypracovaniu návrhu opatreni MsP k zamedzeniu 
zdržiavania sa bezdomovcov v parku za OC Central a predloženiu na najbližšom 

zasadnutí komisie pre bezpečnosť a ochranu verejného poriadku 

ZA: 5 PROTI: O ZDRžAL SA: O 

Komisia bezpečnosti a ochrany verejného poriadku 
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schválila pr. náčelnika MsP vypracovať návrhu opatrení MsP k zamedzeníu 
zdržiavania sa bezdomovcov v parku za CC Central a predložiť ho na najbližšom 
zasadnutí komisie pre bezpečnosť a ochranu verejného poriadku. 

Ad. 3/ 

Míchal Paška pre momentálnu neprítomnost" náčelnika MsP predstavil správu 
o činnosti MsP za mesiace marec a april 2023. Štatistika priestupkov je priložená 
k zápisu. K správe nemal nik z členov komisie pripomienky. 
Hlasovanie k bodu č . 3: Hlasovanie o návrhu efektívneho fungovania mestskej polície 

Ad. 41 

ZA: 5 PROTI : O ZDRlAL SA: O 

Komis ia bezpečnosti a ochrany verejného poriadku 
Zobrala materiál na vedomie. 

Michal Paška uviedol , že v práci mestskej policie postupne dochádza k zmenám. 

Cierom je mat" čo najefektívnejšie fungovanie mestskej policie. Boli zavedené tzv. karty 
úsekov, ktorými sa určená hliadka riadi počas služby. Cierom je , aby mestskú policiu bolo 
čo najviac vid ieť v uliciach mesta a aby v určených časoch venovala pozornosť 

problémom, na ktoré poukázali aj členovia komisie. 
Karty úsekov sa dajú v pripade potreby kedykorvek aktualizovat", mestská policia tak 
môže veTmi operatívne plniť stanovené úlohy. 

Hlasovanie k bodu Č . 4: Hlasovanie k zmenam činnosti MsP. 

Ad. 51 

ZA: 5 PROTI: O ZDRlÄL SA: O 

Komisia bezpečnosti a ochrany verejného poriadku 
Zobrala materiál na vedomie. 

Michal Paška sa zaoberal možnosťou úpravy vstupu času vozidiel do peseJ zóny. 
Najmä v dopoludňajšich hodimich je pešia zóna preplnená autami. Taktiež uviedol , že na 
zníženie počtu vozidiel v pešej zóne by bolo dobré do budúcna pouvažovať o možnosti 
inštalácie rámp na vstupné komunikácie do pešej zóny. Taktiež je potrebné zo strany MsP 
venovať zvýšenú pozornosť vozidla.m vchadzajúcim do pešej zóny. K tomuto bodu nemal 

nik z členov komisie pripomienky. 

Hlasovanie k bodu Č. 5: Hlasovanie ku kontrolnej činnosti mestskej polície v pešej zóne 

ZA: 5 PROTI: O ZDRlAL SA: O 
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Ad. 61 

Komisia bezpečnosti a ochrany verejného poriadku 
Zobrala materiál na vedomie. 

Ing. Peter Jurčo sa opýtal náčelnlka MsP na prezentáciu kamier v zasadacej 
miestnosti. 

JUDr. Marián Jančuška mu odpovedal. že na nasledujúcom rokovaní členov komisie 
bude prezentácia pripravená. 

Ing. Tomáš Medveď uviedol , že by bolo dobré vyhotoviť kartu úsekov aj pre obsluhu 
kamerového systému. Ďalej uviedol, že vytypoval 2 miesta vhodné na doplnenie 
kamerového systému, ale problémom je zatiar nedostatok finančných prostriedkov. Opýtal 
sa tiež, či sa dá zaviesť signál z kamier OC Central na obrazovky MsP. 

Michal Paška reagoval , že efektívnejšiemu využívaniu kamerového systému bude 
venovaná pozornosť už v krátkej dobe. 

Ing. Marián Ač. PhD. oznámil, že na ul. Kollárovej vo vnútrobloku bytového domu sa 
v noci dospelí neprispôsobiví občanía hojdajú na hojdačkách pre deti a sú hluční . čo 
obťažuje obyvatefov bytových jednotiek a tým vytypoval ďalšie miesto na umiestnenie 
kamery. Taktiež na ul. Kollárovej medzi veterinárnou ambulanciou a práčovňou Pelim 
jazdia autá do jednosmernej ulice. Na tejto ulici je umiestnená kamera , čiže bolo by dobre 
zefektívniť sledovanie týchto kamier. 

Ing. Peter Jurčo infonmoval o možnostiach kamerového systému, napr. automatické 
nahrávanie a zaslanie signálu na centrálu MsP k realizácii priestupku a pod . 
Hlasovanie k bodu Č. 6: Efektivne využívanie mestského kamerového systému. 

ZA: 5 PROTI: o ZDRŽAL SA: o 

Komisia bezpečnosti a ochrany verejného poriadku 
Zobrala pripomienky na vedomie a bude sa nimi zaoberať. 

Ad. 71 
Ing. Peter Jurčo pripomenul, že zo strany mesta LM a hlavne oddelenia projektového 

a energetického manažmentu je potrebné sledovať a zaoberať sa výzvami Európskej 
komisie na čerpanie finančných prostriedkov, ktoré by pomohli zefektfvniť C:innosť MsP. 

Michal Paška mu odpovedal, že má znalosť o tom, že tieto výzvy sa bedlivo sledujú. 

Ad. 81 
Michal Paška poďakoval všetkým zúčastneným za svoj prínos k prerokovaným bodom 

programu a ukončil rokovanie komisie. 

V Liptovskom Mikuláši 19. 5. 2023 

Zápis vykonal: 

........... ~ .........• , ......... . 
Ing. Ľubomir Klobušiak 
tajomnik komisia 

Schválil: " 

, •••••••••.• ~ .: ••••••. 4-< ....•• t .•.• 

Michal Paška 
predseda komisie 
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